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R O M Â N I A     Nr. ______ din _____.2022 
   JUDEŢUL BISTRIŢA-NĂSĂUD 
CONSILIUL LOCAL AL COMUNEI  
         BUDACU DE JOS 
 

P R O C E S  -  V E R B A L 
Al şedinţei ordinare a  Consiliului local al comunei  

Budacu de Jos, din data de 30 iunie 2022, ora 18:00 
 
 

 La această şedinţă ordinară, desfășurată la sediul Primăriei comunei Budacu de Jos 
– sala Căminului cultural, convocată de către Primarul comunei prin Dispoziţia nr.44 din 
21.06.2022, au fost convocaţi toți consilierii locali și au participat 10, absentând d-nii 
consilieri locali Baciu Daniel-Nicolae, Gordon Ioan (ambii demisionați) și Podar Toader. 
.Mai participă d-l Simionca Florin-Sandu – primar, d-l Vărărean Florin-Ioan –secretar 
general al comunei Budacu de Jos. 

Se efectuează prezența și se constată că există cvorum. 
 Preşedinte de şedinţă este d-l consilier Marin Gheorghe-Ioan, care a fost ales 
preşedinte de şedinţe pentru o perioadă de 3 luni, respectiv pentru perioada aprilie - iunie 
2022. 
 D-l  preşedinte de şedinţă, supune la vot ordinea de zi: 
 1.-Aprobarea procesului-verbal al ședinței ordinare a Consiliului local al comunei 
Budacu de Jos din data de 20 mai 2022; 

2.-Proiect de hotărâre privind aprobarea participării Comunei Budacu de Jos la 
realizarea proiectului Via Transilvanica (Calea Transilvaniei); 

3.-Proiect de hotărâre privind clasificarea şi stabilirea regimului unor drumuri de 
exploatație agricolă de pe raza comunei Budacu de Jos; 

4.-Proiect de hotărâre privind constatarea încetării de drept – prin demisie – a 
mandatului de consilier local al d-lui Baciu Daniel-Nicolae; 

5.-Proiect de hotărâre privind constatarea încetării de drept – prin demisie – a 
mandatului de consilier local al d-lui  Gordon Ioan;  

6.-Proiect de hotărâre privind aprobarea și actualizarea Planului de Analiză şi 
Acoperire a Riscurilor (P.A.A.R.) la nivelul Comunei Budacu de Jos pentru anul 2022; 

7.-Proiect de hotărâre privind aprobarea proiectului "Mobilitatea urbană verde in 
comuna Budacu de Jos, jud. Bistrita Nasaud", a cheltuielilor aferente acestuia, precum și 
implementarea proiectului prin Planul Naţional de Redresare şi Rezilienţă, în cadrul 
apelurilor de proiecte PNRR/2022/C10, componenta 10 - Fondul local; 

8.-Proiect de hotărâre privind aprobarea solicitării prelungirii valabilității Scrisorii de 
garanție de la FNGCIMM SA IFN nr. 910/26.10.2017 în sumă de 831.354,16 lei pentru 
implementarea proiectului “ Modernizare și dotare cămin cultural în localitatea Budacu de 
Jos, comuna Budacu de Jos și modernizare și dotare cămin cultural în localitatea Buduș, 
comuna Budacu de Jos” comuna Budacu de Jos, județul Bistrița-Năsăud, în baza 
contractului de finanțare nerambursabilă nr. C0760CN00011660600131/04.10.2017; 

9.-Proiect de hotărâre privind alegerea preşedintelui de şedinţe ale Consiliului local al 
comunei Budacu de Jos, pe o perioadă de trei luni, începând cu luna iulie 2022; 

10.-Diverse.  
 Ordinea de zi, este aprobată cu unanimitatea consilierilor prezenţi. 
 Se trece apoi la discutarea punctelor înscrise pe ordinea de zi:  

1.-Aprobarea procesului-verbal al ședinței ordinare a Consiliului local al comunei 
Budacu de Jos din data de 20 mai 2022; 

D-l președinte de ședință: Procesul-verbal al ședinței anterioare, transmis înainte de 
începerea ședinței d-lor consilieri, se supune la vot. 

Secretarul general al comunei, d-l Vărărean Florin-Ioan: Procesul-verbal a fost 
adoptat cu unanimitatea de voturi a consilierilor prezenți. 

2.-D-l președinte de ședință: trecem la punctul nr.2, Proiect de hotărâre privind 
aprobarea participării Comunei Budacu de Jos la realizarea proiectului Via Transilvanica (Calea 
Transilvaniei). 
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D-l primar Simionca Florin-Sandu: se propune aprobarea Regulamentului conform 
Proiectului transmis d-lor consilieri. 

D-l consilier local Strugari Nelu-Vasile: ce presupune ca și costuri? 
D-l primar Simionca Florin-Sandu: nu presupune nici un fel costuri în această fază. 
D-l președinte de ședință Marin Gheorghe-Ioan: Întrebări dacă mai sunt? Atunci 

supun la vot. 
 Secretarul general al comunei, d-l Vărărean Florin-Ioan: Proiectul de hotărâre a fost 
adoptat cu unanimitatea de voturi a consilierilor prezenți. 
 3.-D-l președinte de ședință: trecem la punctul nr.3, Proiect de hotărâre privind 
clasificarea şi stabilirea regimului unor drumuri de exploatație agricolă de pe raza comunei 
Budacu de Jos. 

D-l primar Simionca Florin-Sandu: se propune clsificarea drumurior agricole înainte 
de a proceda la inventarierea lor în domeniul public al comunei. 

D-l președinte de ședință Marin Gheorghe-Ioan: Întrebări dacă sunt? Atunci supun la 
vot. 
 Secretarul general al comunei, d-l Vărărean Florin-Ioan: Proiectul de hotărâre a fost 
adoptat cu unanimitatea de voturi a consilierilor prezenți. 
 4.-D-l președinte de ședință: trecem la punctul nr.4, Proiect de hotărâre privind 
constatarea încetării de drept – prin demisie – a mandatului de consilier local al d-lui Baciu 
Daniel-Nicolae. 

D-l secretar general al comunei, Vărărean Florin-Ioan: ca urmare a demisiei din 
funcția de consilier local a d-lui Baciu Daniel-Nicolae se propune a se lua act de aceasta, 
urmând a fi înaintată cererea de validare a mandatului următorului supleant de către 
secretarul general al comunei către Judecătoria Bistrița. 
 D-l președinte de ședință Marin Gheorghe-Ioan: Întrebări dacă sunt? Atunci supun la 
vot. 
 Secretarul general al comunei, d-l Vărărean Florin-Ioan: Proiectul de hotărâre a fost 
adoptat cu unanimitatea de voturi a consilierilor prezenți. 
 5.-D-l președinte de ședință: trecem la punctul nr.5, Proiect de hotărâre privind 
constatarea încetării de drept – prin demisie – a mandatului de consilier local al d-lui  
Gordon Ioan. 

D-l secretar general al comunei, Vărărean Florin-Ioan: ca urmare a demisiei din 
funcția de consilier local a d-lui Gordon Ioan se propune a se lua act de aceasta, urmând a 
fi îanintată cererea de validare a mandatului următorului supleant de către secretarul 
general al comunei către Judecătoria Bistrița. 
 D-l președinte de ședință Marin Gheorghe-Ioan: Întrebări dacă sunt? Atunci supun la 
vot. 
 Secretarul general al comunei, d-l Vărărean Florin-Ioan: Proiectul de hotărâre a fost 
adoptat cu unanimitatea de voturi a consilierilor prezenți  
 6.-D-l președinte de ședință: trecem la punctul nr.6, Proiect de hotărâre privind 
aprobarea și actualizarea Planului de Analiză şi Acoperire a Riscurilor (P.A.A.R.) la nivelul 
Comunei Budacu de Jos pentru anul 2022. 

D-l primar Simionca Florin-Sandu: se se propune aprobarea conform Proiectului de 
hotărâre. 

 D-l președinte de ședință Marin Gheorghe-Ioan: Întrebări dacă sunt? Atunci supun la 
vot. 
 Secretarul general al comunei, d-l Vărărean Florin-Ioan: Proiectul de hotărâre a fost 
adoptat cu unanimitatea de voturi a consilierilor prezenți. 
 7.-D-l președinte de ședință: trecem la punctul nr.7, Proiect de hotărâre privind 
aprobarea proiectului "Mobilitatea urbană verde in comuna Budacu de Jos, jud. Bistrita 
Nasaud", a cheltuielilor aferente acestuia, precum și implementarea proiectului prin Planul 
Naţional de Redresare şi Rezilienţă, în cadrul apelurilor de proiecte PNRR/2022/C10, 
componenta 10 - Fondul local 
 D-l primar Simionca Florin-Sandu: Se va încerca depunerea unui nou proiect în 
cadrul PNRR, alături de cel depus în parteneriat cu primăria Mărișelu privind microbuzele 
electrice. 
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 D-l președinte de ședință Marin Gheorghe-Ioan: Întrebări dacă sunt? Atunci supun la 
vot. 
 Secretarul general al comunei, d-l Vărărean Florin-Ioan: Proiectul de hotărâre a fost 
adoptat cu unanimitatea de voturi a consilierilor prezenți. 
 8.-D-l președinte de ședință: trecem la punctul nr.8, Proiect de hotărâre privind 
aprobarea solicitării prelungirii valabilității Scrisorii de garanție de la FNGCIMM SA IFN nr. 
910/26.10.2017 în sumă de 831.354,16 lei pentru implementarea proiectului “ Modernizare 
și dotare cămin cultural în localitatea Budacu de Jos, comuna Budacu de Jos și 
modernizare și dotare cămin cultural în localitatea Buduș, comuna Budacu de Jos” comuna 
Budacu de Jos, județul Bistrița-Năsăud, în baza contractului de finanțare nerambursabilă nr. 
C0760CN00011660600131/04.10.2017. 

D-l primar Simionca Florin-Sandu: este se propune prelungirea scrisorii de garanție 
pentru acest proiect până la data de 4.01.2023, întrucât aceasta trebuie să aibă o 
valabilitate mai mare cu cel puțin 3 luni după data depunerii fererii de finanțare – tranșa 
finală.     

D-l președinte de ședință Marin Gheorghe-Ioan: Întrebări dacă sunt? Atunci supun la 
vot. 
 Secretarul general al comunei, d-l Vărărean Florin-Ioan: Proiectul de hotărâre a fost 
adoptat cu unanimitatea de voturi a consilierilor prezenți. 
 9.-D-l președinte de ședință: trecem la punctul nr.9, Proiect de hotărâre privind 
alegerea preşedintelui de şedinţe ale Consiliului local al comunei Budacu de Jos, pe o 
perioadă de trei luni, începând cu luna iulie 2022. 

D-l consilier Bolfă Alexandru: îl propunpe dl Podar Toader.  
 D-l președinte de ședință Marin Gheorghe-Ioan: Alte propuneri dacă sunt? Atunci 

supun la vot. 
 Secretarul general al comunei, d-l Vărărean Florin-Ioan: Proiectul de hotărâre a fost 
adoptat cu unanimitatea de voturi a consilierilor prezenți, cu precizarea că d-l Podar Toader 
nu a votat, nefiind prezent la ședința aceasta. 

10.-Diverse. 
  D-l consilier Banyai Daniel: ar trebui reparat drumul pe Valea Monarului. 
 D-l Primar Simionca Florin-Sandu: până luni se va oferi un răspuns la această 
problemă. 
 D-l consilier Banyai Daniel:care este situația cu lemnele de foc? 
 D-l Primar Simionca Florin-Sandu: oamenii care erau angajați pentru exploatare au 
plecat, astfel că deocamdată nu se mai exploatează. A fost invitat la ședință și dl șef al 
Ocolului silvic Dealu Negru care iar a sus că nu poate participa. Se depun noi eforturi pentru 
a angaja oameni, inclusiv cu Primarul comunei Poienile de Sub Munte am vorbit. 
 D-l consilier Strugari Nelu-Vasile: un bec din jelna, în fața casei d-lui Melian Emil 
atârnă și poate fi periculos și mai sunt și alte becuri arse. Vin în sat animale sălbatice, au 
fost mistreți. Se pot acorda despăgubiri pentru distrugerile cauzate de animalele sălbatice ? 
 D-l Primar Simionca Florin-Sandu: cetățenii cărora li s-au distrus culturi sau au avut 
alte pagube trebuie să depună o plângere la Primărie în termen de 24 de ore, apoi o 
Comisie la nivel județean va decide. 

D-l consilier Strugari Nelu-Vasile: ar trebui semnalizate podețele și capetele de pod. 
D-l primar Simionca Florin-Sandu: se pare că încă nu s-a scos la licitație componenta 

de siguranță rutieră de către Consiliul județean Bistrița-Năsăud. 
D-l consilier Strugari Nelu-Vasile: se mai construiește centrul pentru femeile victime 

ale violenței în familie, în zona Dealu Jelnei ?. 
D-l primar Simionca Florin-Sandu: se pare că se caută surse de finanțare. 

 Întrucât nu mai sunt puncte de pe ordinea de zi de discutat și nici un consilier nu mai 
dorește să ia cuvântul, d-l președinte de ședință, declară ședința închisă. 

Drept pentru care s-a redactat şi semnat prezentul proces-verbal. 
 

    PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ,                         CONTRASEMNEAZĂ 
    MARIN GHEORGHE- IOAN                    SECRETAR  GENERAL, 
          VĂRĂREAN FLORIN-IOAN 
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